
KYLIEN KUMPPANUUSPÖYTÄ 3/2023 MUISTIO

Aika: Torstai 12.10.2023 klo 18–20

Paikka: Västilän Voimantalo (Längelmäen kirkkotie 96)

Läsnä:

Kaupunginjohtaja Juha Kuusisto, puheenjohtaja
Yrityskoordinaattori Irene Suhonen
Tiedottaja Jenni Koponen, sihteeri
Viestintäasiantuntija Paula Pokkinen, Pirkanmaan jätehuolto Oy
n. 20 kylien asukasta

1. Kumppanuuspöydän avaus, kaupunginjohtaja Juha Kuusisto

Kaupunginjohtaja Juha Kuusisto avasi kumppanuuspöydän ja esitteli kaupungin ajankohtaiset
kuulumiset ja kehittämishankkeet.

2. Västilän kuulumiset / Jyrki Tuomaala

Västilän Voima ry:n puheenjohtaja Jyrki Tuomaala kertoi yhdistyksen kuulumiset, mm.:
– Viimeinen Västilän maraton järjestettiin tänä kesänä
– Voiman kesäkioski oli jälleen kesän ajan auki
– Frisbeegolfrataa kunnostettiin
– Urheilukentän kunnostus aloitettu kaupungin määrärahalla.

3. Pirkanmaan jätehuollon puheenvuoro / Paula Pokkinen

Paula Pokkinen kertoi perustiedot Pirkanmaan jätehuolto Oy:stä ja esitteli kuntalaisten
palvelut. Pokkisen esitys on liitteenä.

Uutena asiana kiinteistökohtaisen sekajätteen keräysalueen muutokset ja vaikutukset
jätehuoltoon, tulee Orivedellä voimaan 31.12.2027 mennessä, jolloin jätteenkuljetukseen tulee
Orivedeltä n. 750 uutta kiinteistöä omalla jäteastialla. Samassa yhteydessä tullaan
tarkastelemaan toimialueen aluejätepisteverkostoa. Velvoite omille jäteastioille on tulossa
myös Västilän taajamaan hyväkuntoisten teiden varren asukkaille vuonna 2027.

Käytiin vilkasta keskustelua tulevasta muutoksesta, kimppa-astioista, Västilän teiden kunnosta,
aluejätepisteiden tulevaisuudesta, hyötyjätekeräyksestä tulevaisuudessa sekä Hirsilän
ekopisteestä. Pokkinen korosti, että uusi asetus koskee hyväkuntoisten teiden asukkaita.
Huonokuntoisten teiden varsilla jätehuolto järjestetään jollakin muulla tavalla.
Aluejätepisteiden tulevaisuus ei ole vielä tiedossa. Pokkinen kannusti naapuruksia tilaamaan
kimppa-astioita, jolloin jätehuollon kulut voidaan jakaa usean asukkaan kesken.



4. Maaseudun hankerahoituksen vaihtoehdot / Irene Suhonen

Irene Suhonen kertoi maaseuturahaston yritys- ja hanketuista uudella rahoituskaudella 2023-
2027. Esitys on liitteenä.

– Koko Orivesi on tukikelpoista maaseutualuetta
– Miltei kaikki tukimuodot ovat jo haettavissa, loput tulevat hakuun syksyn aikana
– Yritys- ja hanketuissa on jatkuva haku, mutta Pirkanmaan ELY-keskus ja paikalliset

Leader-ryhmät valitsevat rahoitettavat kohteet valintajaksoittain.
– Tukea voi hakea vain sähköisesti Ruokaviraston Hyrrä-asiointipalvelussa.
– Tukien päätöksenteko ja maksaminen alkavat vaiheittain syksyn 2023 aikana.
– Yleishyödylliset investoinnit, yleishyödylliset kehittämishankkeet sekä pienhankkeet

ovat kyläyhdistyksille käteviä rahoitusmuotoja, ja näitä on hyödynnetty Orivedellä
aktiivisesti. Kannattaa muistaa myös Nuoriso-Leader!

– Uutena hanketuissa on Älykkäät kylät -yhteistyöhankkeet, joihin voi saada jopa 100
prosentin rahoituksen.

Jyrki Tuomaala kertoi Västilän Voiman kokemuksia hankerahoituksista. Västilässä on
toteutettu esim. useita Voimantalon ja pihapiirin kunnostushankkeita, frisbeegolfrata sekä
kioskiremontti.

Keskusteltiin Längelmäen vedenlaatuongelmasta; yksi mahdollisesti harkittava vaihtoehto voisi
olla järviveden puhdistus. Myös hankerahoitus kannattaa selvittää. Asiasta voi olla yhteydessä
kunnallistekniikan päällikköön Mika Kuivaseen.

5. Kylien kuulumiskierros

Kumppanuuspöydän keskustelu oli vilkasta, joten muiden kylien kuulumiskierrosta ei ehditty
tällä kertaa käydä. Kokous päätettiin klo 20.


